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Европейският универ-
ситет KreativEU, в който 
участва Свищовската ака-
демия и е финансиран от 
ЕС, започна официално 
работа на 1 януари 2025 
г. KreativEU е консорциум 

от 11 висши училища: По-
литехнически университет 
в Томар (Португалия) – 
координатор; Стопанска 
академия „Д. А. Ценов” 
(България); Университет 
на Южна Бохемия в Ческе 
Будейовице (Чехия); Уни-
верситет в Камерино (Ита-
лия); Университет в Търна-
ва (Словакия); Универси-
тет „Валахия” в Търговище 
(Румъния); Университет по 
приложни науки в Бреда 
(Нидерландия); Универси-
тет Содернторн (Швеция); 
Ополски университет по 
технологии (Полша); Уни-
верситет за наука и тех-
нологии в Адана (Турция); 
Университет в Грайфсвалд 
(Германия). Проектът има 
продължителност от 4 го-
дини и неговата цел е да 
създаде пълнофункцио-
нален Европейски уни-
верситет, който поставя 
креативния потенциал, 
извлечен от културното 
наследство на Европа, в 
основата на преподаване-
то, научните изследвания 
и академичния обмен. 
Общият бюджет на утвър-
дения проект е 14,4 млн. 
евро, от които финанси-
рането за Академията 

в Свищов е в размер на 
1,251 млн. евро. Стопан-
ската академия бе дома-
кин на част от проведе-
ните работни срещи на 
консорциума от неговото 
създаване през 2021 г., до 

момента.
Първата работна среща 

на KreativEU след офи-
циалния старт на Евро-
пейския университет се 
състоя в Университета в 
Грайфсвалд (Германия) 
от 7 до 10 януари 2025 
г. Партньорите от 11-те 
държави бяха официално 
приветствани от ректора 
на университета-домакин 
– проф. Катарина Ридел. 
От страна на Свищовска-
та академия в срещата 
участваха зам.-ректорът 
по „Международно съ-
трудничество, студент-
ска политика, институ-
ционални комуникации и 
продължаващо обучение” 
– доц. Здравко Любенов 
и гл. ас. Асен Божиков. В 
рамките на срещата бе 
представен доклад за 
развитието на проекта 
до настоящия момент, об-
съдени бяха въпроси за  
организационната струк-
тура и бъдещата работа 
на алианса по отделни 
работни пакети, проведен 
бе семинар, посветен на 
екокултурната идентич-
ност и бяха организирани 
срещи с асоциирани парт-
ньори. Представено бе 

историчес кото минало на 
региона Померания.  

В периода 12-15 фев-
руари, представители на 
Академията в лицето на 
зам.-ректора доц. Здрав-
ко Любенов, гл. ас. Ане-

лия Панева и гл. ас. Галин 
Стефанов, участваха в ра-
ботна среща за създаване 
на магистърска програма 
„MultiHeritage Mundus“, в 
рамките на KreativEU. Сре-
щата се проведе в Синая, 

Румъния и бе организи-
рана от Университет „Ва-
лахия“ в румънския град 
Търговище. На срещата 
бяха избрани членове на 
всички органи, необходи-
ми за създаването и функ-
ционирането на магис-
търската програма. След 
преглед на европейските 
разпоредби, препоръки 
и примери от подобни 
програми беше взето ре-
шение да се предприемат 

действия за единна акре-
дитация на магистърска-
та програма за всички 
участващи университети. 
Създаде се база, опреде-
ляща знанията, компетен-
циите и уменията, които 
трябва да бъдат развити в 
рамките на магистърската 
програма. Очертаха се по-
тенциални модули, курсо-
ве и тематични дискусии, 
които да бъдат включени в 
нея. Обсъдени бяха струк-
турите на учебния план и 
учебните програми. Дис-
кутирани бяха въпроси, 
свързани с изискванията 
към кандидат-студентите, 
мобилността на студенти-
те, написването и защита-
та на дипломната работа.

По-късно, като част от 
дейностите по проекта за 
създаване на Европей-
ския университет, ректо-
рът на СА „Д. А. Ценов“ 
проведе работна среща с 
кмета на гр. Томар, Пор-
тугалия и представители 
на консорциума KreativEU. 
Доц. Марин Маринов по-
среща кмета на португал-

ския град – Угo Крищо-
вау, който бе придружен 
от проф. Селиу Гонсалу 
Маркеш – про-президент 
за интернационализация 
и педагогически инова-
ции на Политехническия 
институт в Томар, част от 
KreativEU. В състава на 
делегацията бе и проф. 
Силвиу-Мариан Милою от 
Университет „Валахия“ в 
Търговище (Румъния). От 
страна на домакините в 

срещата участваха трима-
та зам.-ректори, декани на 
факултети и директорът на 
Центъра за международна 
дейност.  Участниците дис-
кутираха институционал-
ното и структурното раз-
витие на Европейския 
университет. Обсъдени 
бяха бъдещи съвмест-
ни дейности и проекти в 
рамките на консорциума 
KreativEU, развитието на 
съвместни специалности 
и магистърски програми. 
Гостите от Португалия 
представиха региона на 
град Томар, Политехни-
ческия институт и споде-
лиха интересни факти от 
културно-историческото 
им наследство. Изтъкнати 
бяха ползите от реализи-
рането на съвместния про-
ект за участващите в него 
11 държави с 11 универси-
тета от 11 града. Предста-
вителите на консорциума 
KreativEU от трите висши 
училища, участвали в сре-
щата, изразиха убеденост, 
че ползотворното сътруд-
ничество ще продължи 
и след приключване на 
проекта, и ще се превърне 
в дългосрочно партньор-
ство. Гостите посетиха 
Академичния музей, къде-
то се запознаха с истори-
ята на Свищовското висше 
училище и на Дарителя 
Димитър Ценов. Кметът 
на Томар положи подпис 
в летописната книга на 
Академията.

След работната среща 
в СА „Д. А. Ценов“ ректо-
рът присъства на офици-
ална церемония за побра-
тимяване между община 
Свищов и община Томар. 
Кметът д-р Генчо Генчев 
посрещна гостите в гер-
бовата зала, където за-
едно със своя колега Уго 
Крищовау подписаха спо-
разумението за побрати-
мяване, което също е част 
от планираните дейности 
при реализирането на 
проекта за създаване на 
Европейски университет 
KreativEU.

ЕВРОПЕЙСКИЯТ УНИВЕРСИТЕТ KREATIVEU ОФИЦИАЛНО ЗАПОЧНА РАБОТА
Ректорът на Стопанска академия „Димитър А. Ценов“ посрещна 

кмета на гр. Томар, Португалия и партньори от KreativEU
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Ректорът на СА „Д. А. 
Ценов” – доц. Марин Ма-
ринов и зам.-ректорът по 
„Международно сътруд-

ничество, студентска по-
литика, институционални 
комуникации и продъл-
жаващо обучение” – доц. 
Здравко Любенов, участва-
ха в местна конференция, 
посветена на политиката 
на сближаване в Евро -
пейския съюз. Форумът бе 
организиран по проекта 
на Българската телеграф-
на агенция „Европа на 
Балканите: Заедно чрез 
знание”, която се проведе 
в Националния пресклуб 
на агенцията в Свищов. 

Генералният директор на 
БТА Кирил Вълчев откри 
конференцията, в която 
участваха представители 

на местната власт и обра-
зованието, сред които бе и 
кметът на община Свищов 
д-р Генчо Генчев. 

Кирил Вълчев подчерта, 
че принос на Свищов в Ев-
ропа е откриването през 
1856 г. на първото от бъл-
гарските читалища – „про-
зорец към знанието за но-
востите по света”. Кметът 
сподели, че на територията 
на общината има немалко 
проекти, реализирани с 
европейски средства и 
поясни, че за тази година 

Община Свищов е една от 
първите, която по Плана за 
възстановяване и устойчи-
вост и по различни евро-
пейски програми ще усвои 
близо 80 милиона лева по 
различни инфраструктурни 
проекти.

„Свищов винаги е бил 
водещ образователен и 
културен център със слав-
но минало, добро настояще 
и добра визия за бъдещето, 
и нашата задача е да под-
държаме високото ниво”, 
каза ректорът на Свищов-
ското висше училище – 
доц. Маринов. Представи-
телите на академичното 
ръководство споделиха, 
че доказателство за тези 
усилия е и консорциумът 
KreativEU, в който Стопан-
ската академия участва за 
изграждането на Европей-
ски университет. Те пояс-
ниха, че Висшето училище 
участва в KreativEU с под-
крепата на Европейската 
комисия за изграждането 
на университетски алианс, 
като проектът засяга не 
само сферата на образо-
ванието с реализирането 
на учебни, научни и изсле-
дователски програми, но и 
областта на културата.

Ректорът и зам.-ректор участваха 
в конференция на БТА

Йордан Чорбаджийски 
– изпълнителен директор 
на Black Sea Gold Pomorie, 
е първият за 2025 година 
докторант, който защити 
докторска степен в СА „Д. 
А. Ценов”. Публичната за-
щита се състоя на 14 януари 
2025 г. в хибриден формат, 
като част от членовете на 
журито участваха онлайн. 
Дисертацията на докторан-
та, с научен ръководител 
доц. Валентин Милинов, бе 
на тема „Финансов анализ 
и оценка на абсорбцията 
и експорта в сектора на 
винопроизводството в Ре-
публика България”. 

Образователната и на-
учна степен „доктор” бе 
присъдена единодушно 
на Йордан Чорбаджийски 
от научно жури с предсе-
дател доц. Марин Мари-
нов (ректор на СА „Д. А. 
Ценов”) и членове проф. 
д.н. Божидар Божинов (СА), 
доц. д.н. Ирена Маркова 
(УНСС), доц. Ренета Ди-

митрова (НБУ – София) и 
доц. Бойчо Бойчев (ВТУ – 

В. Търново). Представяйки 
своя дисертационен труд, 
д-р Чорбаджийски отгово-
ри на въпроси, зададени от 
членове на научното жури и 
от присъстващи на публич-
ната защита. Интересната 
за българската икономика 
тема предизвика редица 
изказвания и дискусии, и 
формулира насоки за бъ-
дещи научни изследвания. 

Йордан Чорбаджийски 
е изпълнителен директор 

и член на УС на Black Sea 
Gold Pomorie („Черномор-
ско злато” АД), като преди 
това е заемал и други ръ-
ководни позиции в избата. 
Бил е председател на УС на 
Националната лозаро-ви-
нарска камара и зам.-пред-
седател на Националния 
съвет по храните. Завършил 
е бакалавърска степен по 
икономика на търговията 
и е придобил ОКС „магис-
тър” по финансов менидж-
мънт в Стопанска академия 
„Димитър А. Ценов”. През 
лятото на 2024 г. Йордан 
Чорбаджийски дари на род-
ната Алма Матер наградата 
си от конкурса „Мистър и 
Мисис Икономика” 2019 г. в 
категория „Търговия и Услу-
ги”, която включва почетна 
грамота и статуетка. Пора-
ди своя престиж, наградите 
„Мистър и Мисис Иконо-
мика” са определяни като 
„Оскарите на бизнеса” и са 
сред най-важните икономи-
чески отличия в България. 

Стопанска академия 
„Димитър А. Ценов“ участ-
ва в инициативата „Сед-
мица на университетите”, 
организирана от Младежки 
парламент – Ямбол с под-
крепата на Община Ямбол 
и Превантивно-информа-
ционен център. В триднев-
ната инициатива, която се 
проведе в Младежки култу-
рен център „Георги Брата-
нов“, участваха 18 универ-
ситета от цяла България, 
които представиха пред 
над 450 посетителите свое-
то портфолио и актуална 
информация за кандидат-

студенти. Представителите 
на висшите училища дадо-
ха възможност на младите 
хора от Ямбол и региона да 
се запознаят подробно с 
разнообразието на универ-
ситетите, да сравнят пред-
лаганите специалности и 
да направят информиран 
избор за своето бъдещо 
образование.

Свищовската академия 
бе представена от доц. 
Здравко Любенов – зам.-
ректор „Международно 
сътрудничество, студент-
ска политика, институ-
ционални комуникации и 
продължаващо обучение“, 
Галя Тачева – ръководител 
отдел „Бакалавърско и ма-
гистърско обучение“ и гл. 
ас. Пламен Петров – коор-
динатор „Образователен 
маркетинг“ към академич-
ния Кариерен център. При 
представяне на Академи-
ята в панела от информа-
ционни срещи с ученици 
и учители, зам.-ректорът 
поднесе приветствие от 
името на академичното 
ръководство и подчерта, 
че СА „Д. А. Ценов“ е едно 
от най-старите висши учи-
лища в България, с почти 
89-годишна история и с 
над 150 хиляди възпитани-

ци. В своята презентация 
доц. Любенов сподели, че 
Свищовското висше учи-
лище си партнира с над 
235 чуждестранни уни -
верситета и повече от 100 
компании и организации, 
а през учебната 2025/2026 
г. ще посрещне 90-ия си 
випуск. Чрез участието си 
в „Седмица на универси-
тетите”, експертите на СА 
„Д. А. Ценов“ запознаха 
потенциалните кандидат-
студенти с предлаганите  в 
ОКС „бакалавър” 21 специ-
алности в областта на фи-
нансите, счетоводството, 

застраховането, социално-
то дело, туризма, предпри-
емачеството, мениджмън-
та, търговията, маркетинга, 
международните икономи-
чески отношения, бизнес 
информатиката, бизнес 
статистиката, финансовия 
контрол, аграрната иконо-
мика и др. В проведените 
разговори младите хора 
имаха възможност да за-
дадат своите въпроси, да 
открият подходящата за 
тях специалност и да дис-
кутират възможности за 
бъдещото си развитие.

Отчитайки важността 
на професионалната връз-
ка между  средното и вис-
шето образование, Сто-
панска академия „Димитър 
А. Ценов“ продължава да 
разширява партньорската 
си мрежа. В началото на 
м. февруари бяха подпи-
сани четири меморандума 
за партньорство с едни от 
водещите средни училища 
с професионален профил 
на територията на област 
Разград. Новите меморан-
думи за сътрудничество са 
с ПГХТБТ „Мария Кюри“, 
ПГТС „Христо Смирнен-
ски“, ПГССХВТ „Ангел Кън-
чев“ и НПТГ „Шандор Пе-
тьофи“. 

Академията участва в национален 
форум за популяризиране 
на висшето образование

Изпълнителният директор на Black Sea Gold 
Pomorie е първият ни доктор за 2025 г.
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Трима министри от кабинета „Желязков” са възпитаници 
на Стопанска академия „Димитър А. Ценов” 

Академията стартира проект с БСУ за обучение на докторантиАкадемията стартира проект с БСУ за обучение на докторанти

В състава на новото редовно правителство 
с премиер Росен Желязков, което депутати-
те в 51-вото Народно събрание избраха на 
16.01.2025 г., има трима министри, възпитаници 

на Свищовското висше училище. Това са Георги 
Тахов – министър на земеделието и храните, 
Манол Генов – министър на околната среда и 
водите, Иван Пешев – министър на младежта и 

спорта. В предложението на министър-предсе-
дателя Росен Желязков е заложена структура 
на Министерски съвет с трима вицепремиери 
и общо 19 министерства. 

В Стопанска академия 
„Димитър А. Ценов“ се про-
веде откриваща конферен-
ция по проект BG05SFPR001-
3.004 - 0022-С01 „Дунав и 
Черно море във фокуса на 
стратегическия дневен ред 
на ЕС за иновации, чрез 
проектни докторантури в 
зелената и синята икономика 
и управлението на Индустрия 
5.0“. Финансиран от Евро-
пейския социален фонд+ 
чрез Програма „Образова-
ние“ 2021-2027, проектът се 
изпълнява от Свищовското 
висше училище в партньор-
ство с Бургаския свободен 
университет. На събитието 
присъстваха ректорът на 
Академията доц. Марин Ма-
ринов, зам.-ректорите, де-
кани, ръководители катед-
ри и преподаватели. Парт-
ньорският университет беше 
представен от ректора проф. 
Милен Балтов и от декана на 
Центъра по икономически 
и управленски науки проф. 
Мария Нейчева.

Доц. Маринов откри съби-
тието, като приветства гости-
те и подчерта значимостта 
на проекта за двете висши 
училища. Реализацията му 
осигурява възможност за 
провеждане на научни из-
следвания за решаване на 
реални практически пробле-
ми. Ректорът отправи спе-
циални благодарности към 

18-те асоциирани партньори 
по проекта за готовността им 
за взаимодействие с универ-
ситетите.

В своето обръщение 
проф. Балтов също акцен-

тира върху значението на 
процедурата „Подкрепа за 
развитие на проектна док-
торантура“ по Програма 
„Образование“ 2021-2027 за 
висшите училища и обърна 
внимание на възможността 
за назначаване на изсле-
дователи в рамките на този 
тип проекти. Проф. Нейчева 
отбеляза, че обединяването 
на усилията на двата универ-
ситета в изследванията на 
зелената, синята и кръгова-
та икономика ще допринесе 
както за успешното обучение 
на докторантите, така и за 
повишаване квалификаци-
ята на преподавателите, и 

обвързването на науката и 
практиката.

В рамките на събитието 
бяха представени основни-
те аспекти на стартиращия 
проект. Акцент бе поставен 

върху целта му, насочена към 
провеждане на иновативно 
обучение на докторанти по 
чл. 21, ал. 7 от ЗВО в профе-
сионални направления 3.7 
„Администрация и управ-
ление“ и 3.8 „Икономика“ от 
СА „Д. А. Ценов“ и БСУ за 
постигане на по-високо ка-
чество на преподаването и 
научните резултати с принос 
към развитието на иноватив-
на икономика, фокусирана 
върху индустрия 5.0, зеления 
преход и синия растеж, и при 
отчитане на потребностите 
на пазара на труда.

Проектът предвижда раз-
витие на проектна докторан-

тура в общо 11 докторски 
програми от двете профе-
сионални направления. Той 
създава възможности за по-
вишаване на капацитета на 
Стопанската академия и Бур-

гаския свободен университет 
в обучението в ОНС „доктор“. 
Провеждането на изслед-
ванията в сътрудничество с 
практиката, взаимодействи-
ето между преподавателите 
от двете висши училища, мо-
билностите в университети с 
европейско качество на обу-
чение и научни изследвания, 
активностите за повишаване 
на квалификацията на акаде-
мичния състав, участието в 
научни форуми и подкрепата 
за научни публикации са част 
от проектните задачи, които 
ще допринесат за постигане 
на високи образователни 
стандарти и за провеждане 

на качествени научни из-
следвания.

Целевата група на проек-
та се състои от 20 докторанти 
по чл. 21, ал. 7 от ЗВО и 42 
представители на академич-
ния състав от двете висши 
училища. Общата стойност 
на проекта е 2 605 722 лв., 
която е изцяло безвъзмездна 
финансова помощ, а продъл-
жителността за реализа-
цията му е 64 месеца, като 
приключването му е до края 
на декември 2029 г.

На събитието присъства-
ха и представители на асо-
циираните партньори. „Сви-
лоцел“ ЕАД бе представено 
от изпълнителния директор 
Михаил Колчев, Агенцията 
по заетостта – от директора 
на „Бюро по труда – Свищов“ 
Татяна Александрова, „Ки-
рова консулт“ ЕООД – от 
управителя Милена Георги-
ева, Сдружение „Алианс за 
устойчиво регионално разви-
тие“ – от Стефани Георгиева 
и Ивелина Станева – членове 
на УС.

В рамките на откриваща-
та конференция, ректорът 
на Свищовската академия 
връчи на ректора на Бур-
гаския свободен универ -
ситет споразумението за 
партньорство между двете 
висши училища, с което даде 
своеобразен старт на изпъл-
нението на проекта.

ГЕОРГИ ТАХОВ има 
докторска степен от Сви-
щовското висше училище, 
присъдена му по доктор-
ска програма „Финанси, 
парично обръщение, кре-
дит и застраховка (финан-
си)”. В Стопанската акаде-
мия той придобива и ОКС 
„магистър” по „Счетовод-
ство и контрол”. Притежа-
ва също така магистърски 
степени по право от ВТУ 
„Св. св. Кирил и Методий” 

и по стратегическо ръководство и управление на 
сигурността и обществения ред от Академията на 
МВР. Специализирал е икономика и управление на 
промишлеността в Германия. Работил е на управлен-
ски позиции в системата на Националната агенция 
за приходите. Бил е изпълнителен директор на ДФ 
„Земеделие” – РА.

МАНОЛ ГЕНОВ е 
завършил Пловдив-
ския университет 
„Паисий Хилендар-
ски” (специалност 
„Руска филология”). 
Притежава магис -
т ърска степен от 
Стопанска академия 
„Димитър А. Ценов” 
по МП „Управление 
на бизнеса”. Народен 
представител от 2014 
г. досега. Председа-

тел на Временната комисия за установяване на 
всички факти и обстоятелства относно пробле-
мите с безводието в страната. Бивш зам.-кмет 
на Асеновград и общински съветник. От 2014 г. е 
член на Комисията по околната среда и водите, 
4 пъти е бил неин заместник-председател, като в 
периода 2021-2022 г. е и председател.

И В А Н 
ПЕШЕВ – 
новият спор-
тен минис -
тър, е завър-
ш и л  с п е ц . 
„Икономика 
на търговия-
т а”  в  Сви -
щ о в с к а т а 
академия. 

Два ман-
д ата е  об -

щински съветник в Столичния общин-
ски съвет. В предходния СОС е бил 
зам.-председател на Комисията за 
децата, младежта и спорта. 

Тренирал е футбол като юноша в 
ЦСКА.
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За трета поредна годи-
на в Свищов се проведе 
футболен турнир за „Ку-
пата на Ректора на СА „Д. 
А. Ценов”, организиран 
от Футболен клуб „Лато”. 
Шестнадесет отбора ме-
риха сили във футболната 
надпревара, която се про-
веде в Корпус Юг. 

В състезанието при 
набор 2016 г. се включиха 
отборите „Локомотив” – 
Дряново, „Локомотив” – 
Горна Оряховица, „Форту-
на” – Плевен, „Локомотив” 
– Русе, „Левски” – Русе, 
„Дунав” – Русе и домаки-
ните от „Лато” – Свищов с 
два отбора – „Лато жълти” 
и „Лато сини”. Шампион-
ската титла и Купата на 
Ректора грабна единият 
от отборите на домакини-
те – „Лато сини”, на второ 
място се класира „Лато 
жълти”, а купата за трето 
място и бронзовите меда-
ли отпътуваха за Плевен. 

Пр и в ъ зр ас т о в ат а 
група на набор 2017 г. в 

турнира участваха „Ло-
комотив” – Горна Оряхо-
вица, „Фортуна” – Пле-

вен, „Локомотив” – Русе, 
„Левски” – Русе, „Дунав” 
– Русе, „Ботев” – Дебелец 
и домакините от „Лато” 
– Свищов отново с два 
отбора – „Лато жълти” и 
„Лато сини”. След много 
емоционален финал шам-
пионската титла и Купата 
на Ректора завоюва от-

борът на „Лато жълти”. На 
второ място се класира 
„Дунав” – Русе, а купата 

за трето място и брон-
зовите медали завоюва 
отборът от Горна Оряхо-
вица, като на полуфина-
ла надигра малките сини 
латовчета, които станаха 
атракцията на зеления 
килим, тъй като бяха го-
дина по-малки от своите 
съперници. 

Наградите на победи-
телите връчиха ректорът 
на Свищовската акаде-

мия – доц. Марин Мари-
нов и председателят на 
Общото събрание на СА 
„Д. А. Ценов” – проф. 
Красимир Шишманов. 
Те поздравиха органи-

заторите и участниците 
в турнира за прекрасна-
та инициатива и освен 
купите и медалите на 
призьорите, връчиха и 
индивидуалните награди 
за голмайстор на тур -
нира. С двата приза за 
голмайстор при децата, 
родени 2016 г. бяха отли-
чени лявото и дясното 
острие на ФК „Лато” – 
Росен Росенов и Ангел 
Ангелов с по шест точни 
попадения. Призът за 
голмайстор при набор 
2017 г. завоюва Петър 
Златев от „Локомотив” 
– Горна Оряховица с 12 
отбелязани гола. 

За треньорите от ФК 
„Лато” – Ангел Ангелов 
и Димитър Петков, тур-
нирът за „Купата на Рек-
тора на СА „Д. А. Ценов” 
постави силно начало на 
спортната година. 
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АИ „Ценов“

Купата на Ректора остана в Свищов при децата на Футболен клуб „Лато”

Ректорът на Академията – 
доц. Марин Маринов, бе сред 
официалните гости на тържест-

веното честване на 140 години 
от създаването на първото про-
фесионално училище в Бълга-
рия – Професионална държавна 
търговска гимназия „Димитър 
Хадживасилев” – Свищов. Беле-
житата годишнина бе чествана с 
юбилейното тържество и празни-
чен концерт в салона на читали-
щето, където присъстваха кметът 
д-р Генчо Генчев, зам.-министърът 
на образованието и науката – 
Таня Михайлова, Иван Маринов 
– зам.-областен управител на 
В. Търново, инж. Розалия Личе-
ва – началник РУО – В. Търново, 
ръководители и представители 
на различни образователни и 
културни институции, бивши ди-

ректори, учители и възпитаници 
на Търговската гимназия.

Тържественото честване за-
почна с посрещане 
на знамето на ПДТГ 
„Димитър Хаджива-
силев”. Директорът, 
Лиляна Димитрова 
поздрави присъст-
ващите и припомни 
кога и как е съз-
дадено училище -
то, носещо името 
на своя дарител. 
Официалните гости 
поднесоха привет-
ствия към учители-
те и учениците, и 
бяха удостоени с 

юбилеен плакет. Зам.-министър 
Михайлова поднесе поздрави-
телен адрес и икона от името на 
министъра на образованието, 
Красимир Вълчев.

Приветствие от името на ака-
демичното ръководство и на 
цялата академична общност 
поднесе ректорът на СА „Д. А. 
Ценов”. Доц. Маринов обяви, че 
ще поеме всички семестриални 
такси за 4-годишното обучение в 
ОКС „бакалавър” на най-добрия 
ученик от Търговската гимназия, 
който стане студент в Свищовска-
та академия.

Честването завърши с наг-
раждаване на изявени ученици и 
празничен концерт.

Ректорът бе гост на тържественото честване Ректорът бе гост на тържественото честване 
на 140 г. ПДТГ „Димитър Хадживасилев”на 140 г. ПДТГ „Димитър Хадживасилев”

Деканът на факултет „Финанси“ 
– доц. Румен Ерусалимов, връчи 
награда от националния конкурс 
за тематична детска рисунка 
„Без грешки на пътя“, организи-
ран от Асоциация на българските 
застрахователи, Гаранционен 
фонд и ГДНП-МВР. В рамките на 
конкурса са получени близо 10 
000 рисунки от около 4300 деца от 
над 900 училища и детски градини 
в 304 населени места в страната. 
Основната цел на 
инициативата е 
чрез творчество 
да се стимулира 
разговорът с де-
цата по важната 
тема за пътната 
безопасност. Спо-
ред условието на 
конкурса, деца-
та избират ситу-
ацията на пътя, 
която да изобра-
зят и представят в 
двата варианта за 
реакция – правил-
ния и грешния. Организаторите 
предоставят 10 награди за най-до-
бре представилите се участници 
– ваучери за книжарница на стой-
ност 100 лв. всеки, и 10 награди за 
най-активно участие на учебно 
заведение (5 детски градини и 5 
училища) – ваучери на стойност 
200 лв. всеки. 

Едно от десетте отличени деца 

е от Свищов – 5-годишната Рая 
Ангелова от 3 група в Детска гра-
дина „Васил Левски“. В качеството 
си на член на Управителния съвет 
на АБЗ, доц. Ерусалимов връчи 
наградата на малката художничка 
като гостува в нейната група „Лъв-
чета“ със старши учителите Ася 
Любенова и Кремена Стойчева, 
популяризирали конкурса сред 
децата и техните родители. Доц. 
Ерусалимов подчерта значимост-

та на темата и ефективността на 
подхода за обучението на децата 
чрез творчество и пожела на мал-
ките лъвчета много нови награди.

Директорът на детската гради-
на – Антония Матова благодари за 
връчената награда и за внимание-
то, което бе оказано на 5-годиш-
ната Рая, а цялата група поздрави 
госта с песен за България.  

Деканът на факултет „Финанси“ връчи 
награда от конкурс на АБЗ


